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MĚSÍČNÍK VYDAVATELSTVÍ ECONOMIA  

KOMENTÁŘE 

EKONOMIKA 
ČNB: Inflace poroste od 2. čtvrtletí 2010 
ČNB očekává, že se inflace bude v posledním čtvrtletí letošního roku a v 1. čtvrtletí roku 2010 pohy-

bovat na hodnotách blízkých nule. Poté se začne zvyšovat a na horizontu měnové politiky (ve 4. čtvrtletí 
2010 a v 1. čtvrtletí 2011) se bude nacházet mírně nad 2% inflačním cílem, uvedla ČNB ve Zprávě o 
inflaci. „Ekonomický pokles dosáhl svého dna a prognóza očekává, že ve druhé polovině letošního roku 
bude česká ekonomika dosahovat mezičtvrtletního růstu,“ píše se v komentáři. Prudký propad HDP ze 
začátku roku se však podle centrální banky bude promítat do meziročního poklesu HDP i ve zbytku 
letošního roku. Pro rok 2009 ČNB očekává meziroční pokles české ekonomiky o 4,4 % a v roce 2010 by 
se ekonomika měla vrátit ke slabému růstu (1,4 %). Tento růst ale bude podpořen zejména oživením 
ekonomiky ke konci letošního roku, neboť v průběhu roku 2010 bude jeho dynamika opět zvolňovat. V 
roce 2011 ekonomický růst vlivem výraznějšího oživení zahraniční poptávky opět zesílí a HDP poroste 
více než 2% tempem, uvádí ČNB. Nominální měnový kurz je podle dnešních informací ČNB na prognó-
ze zhruba stabilní s tendencí k velmi mírnému posilování v roce 2011. 

Firmy ztrácí kvůli nespokojeným klientům miliardy 
Tuzemské firmy přicházejí kvůli nespokojeným zákazníkům ročně na tržbách o 19,3 mld. Kč. Částka 

představuje neuskutečněné nákupy, které by jinak spokojený spotřebitel uskutečnil. Více než polovina 
spotřebitelů uvedla, že ukončili obchodní vztah výhradně kvůli nízké kvalitě klientské péče, vyplývá z 
průzkumu společnosti Genesys. Kvůli přechodům klientů ke konkurenci přišly firmy o 9,45 mld. Kč a 
dalších 9,84 mld. Kč představují nedokončené a nerealizované transakce. U těchto transakcí se zákazník 

Viceguvernér ČNB Miroslav Singer je pro 
další snižování úrokových sazeb. Řekl to ve 
čtvrtečním rozhovoru na serveru Patria.cz. 
Uvolnění měnové politiky podle něj způsobí 
lepší naplňování inflačního cíle ČNB, pro který 
je jedním z rizik posílení kurzu koruny. 
Existence české měny je však podle 
Singera v současné době pozitivem pro 
celou domácí ekonomiku. 

"V tuto konkrétní chvíli by snížení 
sazeb určitě nebylo chybou," řekl Sin-
ger. Bankovní rada ČNB naposledy o 
nastavení úrokových sazeb jednala 
počátkem listopadu a ponechala je beze 
změny. Základní úroková sazba tak zůstala na 
historickém minimu 1,25 %. Na tuto úroveň ji 
centrální bankéři snížili o čtvrt procentního 
bodu začátkem srpna. 

Současné posilování koruny sice podle Singe-
ra ohrožuje naplňování inflačního cíle ČNB, 
samostatná měnová politika ČR je ale pro leto-
šek pro tuzemskou ekonomiku pozitivní. "Teď 
je koruna naopak slabší, než kdybychom od 

letošního roku zavedli euro," uvedl Singer. 
Podle prognózy ČNB by se inflace letos ve 4. 

čtvrtletí a v 1. čtvrtletí příštího roku měla pohy-
bovat blízko nuly, poté se začne zvyšovat a ve 
4. čtvrtletí 2010 a v 1. čtvrtletí 2011 bude mírně 

nad 2% inflačním cílem. Nyní se inflace 
pohybuje hluboko pod spodním okrajem 
tolerančního pásma, které si ČNB stano-
vila kolem svého aktuálního 3% cíle. 
Viceguvernér ČNB Mojmír Hampl 
agentuře Reuters řekl, že ČNB by na 
příštím zasedání své bankovní rady 
mohla základní úrokovou sazbu zvýšit, 
ale i snížit. Nelze se prý automaticky 

domnívat, že sazby již dosáhly minima, neboť 
by se mohlo objevit riziko vyššího růstu inflace. 

Právě vývoj rizikových faktorů bude pro 
Hampla klíčový, až se bude rada znovu zabývat 
měnovou politikou a bude posuzovat úrokové 
sazby. V tuto chvíli je pro Hampla riziko v tom, 
že až se ekonomika dostane z krize, bude její 
výkonnost slabší. To by mohlo vést k růstu 
cenových tlaků na straně poptávky. (ČTK) 

Singer: Úrokové sazby  
by měly ještě klesnout 
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Michael Pupala vede 
odbor řízení RSTS 

Novým ředitelem odboru řízení 
vlastní prodejní sítě se stal Mi-
chael Pupala, který do Raiffei-
sen stavební spořitelny (RSTS) 
přišel z oboru bankovnictví. Dří-
ve působil jako ředitel prodejní 
sítě regionu Čechy v LBBW 
Bank CZ či na pozici ředitele re-

gionální pobočky v Bawag Bank CZ. K jeho pro-
fesním zkušenostem se řadí také funkce zástupce 
ředitele regionální pobočky eBanky.  
Svítek bude šéfem HCFB   
Předsedou představenstva ruské banky Home 
Credit & Finance Bank (HCFB), která patří do 
impéria Petra Kellnera, se od 1. prosince stane 
Ivan Svítek. Tuto informaci potvrdila mluvčí 
banky Sofija Abdrazakovová s tím, že Svítek 
současně zůstane ve funkci ředitele banky. Svítek 
už loni přestoupil z čela brazilské pobočky GE 
Money do Kellnerových služeb na ruském trhu. 
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Nezapomeňte si prodloužit předplatné 
časopisu Bankovnictví na rok 2010! 
 
Objednávejte na htt p://predplatne.economia.cz 
 

Více informací žádejte na predplatne@ economia.cz  
nebo na tel. 800 11 00 22 

V listopadovém vydání časopisu  
Bankovnictví se dočtete o … 

 

• chytřejším bankovnictví 
• hodnocení bankovních 
poplatků v Evropě 
• další reformě MMF 
• financování                          
municipálních projektů 
• insolvenčním řízení 
• pojišťovnictví v roce 2015 
• outsourcingu v bankách 
 

Ukázkový výtisk zdarma a informace o předplatném 
získáte na tel. čísle 800 110 022  

nebo na http://bankovnictvi.ihned.cz. 
Časopis je také k dostání ve volném prodeji.  

Seznam prodejen: www.economia.cz/prodejny. 
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rozhodl nákupní rozhodnutí vůbec nerealizovat, a to ani u konkurence. Nejvíce takto tratí firmy z oblastí 
spotřebního zboží, finančních služeb a telekomunikací. Přes 15 % respondentů uvedlo, že loni odešli od 
některé ze společností z oblasti produkce spotřebního zboží, což pro tyto firmy znamená ušlé tržby 3,1 
mld. Kč. Firmy poskytující finanční služby utrpěly tržní ztrátu překračující 3 mld. Kč. Ušlé tržby u po-
skytovatelů pevného telekomunikačního připojení činily 2,8 mld. Kč, u bezdrátového pak 2,4 mld. Kč. V 
ČR ukončilo obchodní vztah na základě negativní zkušenosti s péčí o zákazníky podle průzkumu 56 % 
klientů. Průměrný účastník průzkumu ročně uzavřel 18 obchodních vztahů a ukončil jich 0,81.  

Záruky za úvěry při stavbě nájemních bytů 
Vláda schválila návrh ministerstva pro místní rozvoj na poskytování záruk za úvěry při výstavbě ná-

jemních bytů. V roce 2010 má objem záruk činit 1 mld. Kč. Na zbytek roku 2009 počítá MMR s ručením 
za úvěry v objemu 300 mil. Kč.  

Výtvarný návrh zlaté mince důl Michal v Ostravě 
Emisí zlaté mince tématicky věnovaná dolu Michal v Ostravě uzavře ČNB v září 2010 cyklus Kulturní 

památky technického dědictví. Výtvarnou podobu mince schválila 19. listopadu bankovní rada ČNB. Ve 
veřejné anonymní soutěži zvítězil návrh akademického sochaře Zbyňka Fojtů. Komise pro posuzování 
návrhů na české peníze ocenila vysokou výtvarnou úroveň návrhu, dokonalou modelaci a vyváženou 
kompozici obou stran mince. Komisi také zaujalo, že autor zobrazil na mincovní ploše vedle architekto-
nických objektů i prvky technického zázemí dolu.   

Češi si koupí desetkrát více eur než před 20 lety 
Češi si nyní z průměrné mzdy nakoupí přibližně desetkrát více německých marek 
nebo eur než z průměrné mzdy počátkem 90. let minulého století. U dolaru je tento 
rozdíl asi dvanáctinásobný. Zatímco tehdejší průměrná mzda nestačila ani na nákup 
100 USD, dnes si jich z průměrné mzdy koupí více než tisíc. Vyplývá to z analýzy 
společnosti Citco-finanční trhy. V době přechodu na euro byl stanoven pevný přepočí-
tací kurz marky na euro 1,95583. Zatímco začátkem 90. let se kurz marky pohyboval 
kolem 18 Kč, dnes by byla marka přibližně za 13 Kč. Americký dolar se tehdy kupo-
val kolem 28 Kč, nyní stojí kolem 17 Kč. Nejlevněji Češi euro kupovali loni v létě, 
když se kurz dostal pod 23 Kč za euro. Naopak nejdražší v přepočtu z kurzu německé 

marky by bylo v roce 1997, kdy by stálo téměř 39 Kč za euro. Dolar byl nejlevnější také loni v létě (pod 
14,50 Kč/USD), nejdražší v roce 2000 (přes 42 Kč/USD).  

ČR prý patří mezi „podnikatelské superstáty“ 
Podle mezinárodní studie společností HSBC a Future Laboratory patří ČRa spolu s Polskem, Turec-

kem, Francií a Německem mezi „podnikatelské superstáty“. Zpráva oceňuje především sílící ekonomiku, 
důraz na inovace, pružný přístup k podnikání a pokračující investice do technologií. Podle studie společ-
nosti HSBC Commercial Banking Europe je Česká republika jedním z evropských podnikatelských 
„superstátů“ opírajících se o sílící ekonomiku a optimistický výhled budoucího růstu.  

Komárek zvažuje prodej Atlantiku 
Jeden z největších obchodníků s cennými papíry v ČR, skupina Atlantik, je na prodej. HN to tvrdí pět 

na sobě nezávislých zdrojů, které mají o chystané transakci podrobnější informace. Společnost patří do 
impéria ropného magnáta Karla Komárka. Podle jednoho ze zdrojů mateřská KKCG Finance oslovila 
několik vybraných subjektů, kterým společnost nabídla. Požadovaná cena je podle něj 900 mil. Kč. 

Státní dluhopisy zřejmě až na jaře 
Projekt prodeje státních dluhopisů občanům nabírá podle deníku E15 další zpoždění. Podle původních 

předpokladů měly být první dluhopisy vydány letos na podzim, ale už teď je jasné, že se na trh dostanou 
nejdříve na jaře. Zpoždění nepřímo potvrdil Jakub Haas z tiskového oddělení ministerstva financí. Vláda 
kvůli retailovým dluhopisům navrhla změnu dvou zákonů, což nyní bude schvalovat parlament. "Nyní 
čekáme, až zákony začnou platit. Pak ještě poběží dva měsíce testovací provoz systému, až poté se dluho-
pisy začnou prodávat," uvedl. Dluhopis bude možné koupit už za 1000 Kč, úrok by se při 10leté splat-
nosti měl pohybovat mezi 4,5 a 5 %. Stát by si od drobných klientů chtěl příští rok půjčit 20 mld. Kč.  

Většina firem čeká do konce roku oslabení koruny 
 Většina vývozců i dovozců z řad malých a středních podniků počítá na konci roku s kurzem koruny 

vůči euru mezi 25,50 Kč/EUR a 26,50 Kč/EUR. Vyplývá to z průzkumu společnosti Citco-finanční trhy. 
Importéři jsou podle průzkumu s ohledem na své obchody spíše pesimističtí, zatímco exportéři ve větší 
míře předpokládají na konci roku kurz pro jejich podnikání výhodnější. Celkem 44 % vývozců totiž 
počítá s tím, že na konci roku bude koruna slabší, a to mezi 26 a 27 Kč/EUR. 
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TECHNOLOGIE 
Nová platforma Ness One  
Společnost Ness Technologies oznámila v ČR 
novou technologickou platformu Ness One. Jed-
ná se integrovaný front-endový systém pro ban-
ky, pojišťovny, leasingové společnosti a další fi-
nanční instituce. V platformě Ness One se zúro-
čily dlouholeté znalosti a zkušenosti odborníků 
společnosti Ness z projektů implementací archi-
tektur pro přímé bankovnictví a multichannel 
management. Díky tomu bylo možné identifiko-
vat prostor na trhu pro zlepšení v oblastech pod-
pory aktivního obchodování. Výsledkem je právě 
Ness One. Hlavním cílem je nabídnout platfor-
mu, která díky promyšlené architektuře pomůže 
finančním institucím najít příležitosti, jak získat 
nové zákazníky a zlepšit retenci stávajících. Proti 
konkurenci nabízí Ness One především nižší ná-
klady na údržbu, jednodušší nabízení služeb zá-
kazníkům a lepší přehled o potřebách zákazníků. 
Cleverlance s ČPP 
Firma Cleverlance Enterprise Solutions zahájila 
tříletou spolupráci s Českou podnikatelskou po-
jišťovnou (ČPP) zaměřenou na činnost jejího kli-
entského centra. Hlavním cílem je spuštění nové-
ho prodejního kanálu – způsobu prodeje Service 
To Sales. Základním principem je fakt, že klient 
sám kontaktuje klientské centrum s dotazem ne-
bo určitým typem požadavku a operátor využije 
tuto situaci k uskutečnění vhodné nabídky. Sou-
částí je i nasazení aplikace Clever Call Center. 
Společnost Trask oceněna 
v Technology Fast 50 
Společnost Trask se jako jedna z mála softwaro-
vých společností z ČR umístila v žebříčku De-
loitte Fast 50. V tomto žebříčku se hodnotí růst 
obratu za posledních pět let ve střední a východní 
Evropě. Firma Trask dosáhla růstu 457 %. 
Firmám hrozí  
datový kolaps 
Ročně se rozroste množství dat na firemních dis-
cích až o 60 %. Příští rok se bude celosvětový 
objem elektronicky uchovávaných informací rov-
nat sloupci knih, který dosáhne od Slunce na Plu-
to a zpět. Až 90 % záložních dat ukládají firmy 
zbytečně. Pokud bobtnající data nedostanou pod 
kontrolu, mohou o cenné informace přijít. Řeše-
ním je tzv. deduplikace dat, která umí zhustit da-
ta tak, že se žádná informace na disku zbytečně 
neopakuje. To potvrzuje i analýza společností 
EMC a S&T CZ. „Průměrná firma o 50 zaměst-
nancích ročně vyprodukuje 2 TB dat, což před-
stavuje zhruba 40 GB dat na uživatele,“ řekl Petr 
Diviš, technologický expert S&T CZ. Podle ana-
lytiků IDC se objem ukládaných digitálních in-
formací každé čtyři roky zpětinásobí.  
Přínos Windows 7  
pro ekonomiku 
Studie IDC, jež se věnuje vlivu operačního systé-
mu Windows 7 na ekonomiku, ukazuje, že za 
každou korunu z hodnoty prodaných licencí Win-
dows 7 utrží české firmy více než 19 Kč za své 
produkty a služby. Odhad pozitivního vlivu Win-
dows 7 na českou ekonomiku je dvojnásobný ve 
srovnání s údaji IDC pro rok 2007, kdy Micro-
soft na každou korunu svého obratu vytvořil pro 
české firmy ekonomické příležitosti v hodnotě 10 
Kč. Z výsledků vyplývá, že do konce roku 2010 
zajistí Windows 7 práci sedmi milionům lidí v IT 
odvětví. Podle odhadu IDC partneři Microsoftu, 
výrobci HW, SW vývojáři a poskytovatelé IT 
služeb vygenerují tržby za 320 mld. USD. 

Společnost LEGENDOR spol. s r. o. Vás zve 8. a 9. prosince 2009 na seminář: 

KAPITÁLOVÁ PŘIMĚŘENOST A ANGAŽOVANOST 
lektor: Mgr. David Zeman 

Na semináři se bude hovořit o kapitálu jako nástroji, který limituje velikost  
podstupovaných rizik, pozornost bude věnována kreditnímu, tržnímu i operačnímu riziku  

a kvalitativním požadavkům na jejich řízení. 

Bližší informace na www.legendor.cz nebo na tel.: 224 247 268 
Mgr. Jitka Hauptvogelová, e-mail: hauptvogelova@legendor.cz 
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Bankovní sektor ohrožují rozčarovaní klienti  
Bankovní sektor v ČR není ohrožen finanční krizí, ale negativním naladěním klientů a jejich rozčaro-

váním nad nevolí bank podpořit podnikatelský sektor právě v době krize. Ukázal to říjnový průzkum 
mezi čtenáři anglicky psaného internetového zpravodaje Final Word spolu se společností Fleet Sheet 
provedla agentura Donath-Burson-Marsteller (DBM). Zejména vysoká opatrnost českých bank v posu-
zování klientů, jejich potřeb i projektů, jim v hodnocení nastavila dost nepřívětivé zrcadlo. Průzkum byl 
zaměřen na stabilitu bankovního sektoru, na hrozby a příležitosti pro banky a na společenskou odpověd-
nost bankovních domů. Součástí bylo i hodnocení největších bank na trhu a jejich nabídky. Co se stabili-
ty bank týká, respondenti vidí jako rizikové faktory možný odliv prostředků k mateřským společnostem, 
špatné úvěry podnikům, zvláště developerům, i toxická aktiva. Největší hrozbou jsou pro všechny skupi-
ny low-cost banky, za největší hrozbu v byznys segmentu je jednoznačně považováno úvěrování podni-
ků uvnitř nadnárodních skupin. Většina respondentů očekává v bankovním sektoru další konsolidaci. 
Průzkum zahrnoval také hodnocení největších bank na trhu a jejich nabídky podle deseti kritérií. Zjiště-
né rozdíly byly jen malé. „Zástupci světa byznysu házejí všechny velké banky do jednoho pytle. Ani to 
není pro bankovní trh dobrá vizitka,“ říká Petr Blažek, Strategic Communications Director DBM . 

Tuzemské banky zablokovaly přes 10 tisíc karet 
U nejmenovaného procesora ve Španělsku došlo k úniku dat. V problémech 
jsou především karty, které tam lidé použili letos na jaře a v létě. Počet karet, 
které tuzemské banky blokují kvůli úniku dat letos ve Španělsku, se už pohy-
buje kolem 10 tisíc. Jak potvrdila serveru iHNed.cz banka ČSOB, jen ona 
samotná kvůli tomu stáhla šest tisíc ohrožených platebních karet. Téměř dva 
tisíce ohrožených karet už vyměnila za nové GE Money Bank a řádově stovky 
UniCredit bank. Tři tisíce karet teď ověřuje i Raiffeisenbank. "Několik set 

karet už jsme zablokovali, zbytek monitorujeme a případě reálného ohrožení dojde k výměně i těchto 
karet," uvedl mluvčí Tomáš Kofroň. Česká spořitelna potvrzuje stovky zablokovaných karet. "Řádově 
jde nyní o stovky zablokovaných karet. Monitorujeme další tisíce ohrožených karet, " řekla mluvčí ČS 
Pavla Langová. "V  souladu s obdrženými daty z asociací platebních karet VISA a MasterCard jsme z 
preventivních důvodů  zablokovali asi 150 karet našich klientů," uvedla Lucie Hálová, mluvčí 
Volksbank. Stahování karet některé klienty zaskočilo. Přestože k povinnostem banky patří klienta o 
provedené blokaci informovat, při této masivní blokaci se to nepodařilo ve všech případech.  

Bankám se daří, půjčky lidem nezlevní 
Banky v ČR mají za sebou první tři čtvrtletí krizového roku 2009. A ve stínu celosvětových problémů 

se jim dařilo celkem slušně. Pět největších bank v ČR vytvořilo svým akcionářům za devět měsíců letoš-
ního roku souhrnný čistý zisk 31 mld. Kč, což je o 16 % víc, než vydělaly ve stejném období loňského 
roku. Je však pravda, že k tomu jim pomohly i mimořádné faktory. Ten nejsilnější je, že loni musela 
ČSOB přecenit hodnotu některých rizikových cenných papírů na nulu. Nic takového se letos nestalo, a 
její zisk tak oproti loňsku vyskočil z 2,8 na 9,19 mld. Kč. I tak se však potvrzuje, že české bankovnictví 
stojí na pevných základech. Jenže, kdo by si myslel, že když se bankám daří vydělávat, začnou opět 
snižovat úroky z úvěrů, ten se mýlí. Alespoň, co se týká půjček lidem. Naopak jedním z důvodů, proč se 
bankám daří slušně vydělávat, je i fakt, že úroky zvýšily. "Českým bankám se daří stále zvyšovat výnosy. 
Růst výnosů je do značné míry dílem vyšších úrokových marží, tj. situace, kdy úročení vkladů je relativně 
nízko, zatímco úročení úvěrů kvůli stále nadprůměrným rizikovým prémiím zůstává vzhledem k úrokovým 
sazbám ČNB vysoko," říká bankovní analytik Marek Hatlapatka ze společnosti Cyrrus. Podle statistik 
ČNB byl v září průměrný úrok domácnostem v bankách 14,78 % (odráží úroky z hypoték, spotřebních či 
kontokorentních úvěrů). Před rokem to bylo 12,46 %. Opačný je vývoj u úvěrů pro podniky, kde sazby 
naopak klesají. Stejně jako u domácností však platí mnohem přísnější pravidla pro půjčky než před krizí.  

Desetina domácností: Nevyvážená finanční situace  
Zhruba desetina českých domácností má nevyváženou finanční situaci, tedy menší majetek, nízké 

příjmy a zároveň vysoké splátky nebo výdaje. Vyplývá to z průzkumu Poštovní spořitelny, který roztřídil 
domácnosti na základě tzv. koeficientu rozumného zadlužení. Jeho výpočet bere v potaz nejen příjmy a 
výdaje, ale také míru využití úvěrů a celkový majetek domácností. Asi 10 % domácností má nadstan-
dardní situaci s ideálním hospodařením. Nejčastější jsou v ČR domácnosti se zdravou finanční situací, 
jejichž majetek a příjmy vysoce přesahují výdaje a splátky, podle průzkumu je jich 30 %. Druhou nejčas-
tější skupinou jsou domácnosti s přijatelnou finanční situací (28 %), u nichž majetek a příjmy přesahují 
výdaje a splátky jen lehce. Na 22 % jich má dobrou finanční situaci, tedy mají i rozumnou rezervu pro 
případ nenadálých situací. Nejvíce dotázaných (22 %) má na účtu od 20 000 do 50 000 Kč. Méně než 20 
000 Kč má 18 % lidí. Od 50 000 do 100 000 Kč má naspořeno 16 % respondentů. Na 14 % domácností 
má na účtech přes půl milionu korun. "Optimální je mít na účtech peníze na pokrytí šesti až devíti měsíců 
nutných nákladů," upozornila generální ředitelka Poštovní spořitelny Vlasta Dolanská. 

Raiffeisenbank zvýšila čistý zisk  
Raiffeisenbank vykázala za tři čtvrtletí čistý zisk 1,62 mld. Kč, což je v meziročním srovnání nárůst o 

49 %. Za růstem stojí efektivní řízení rizik, důsledné vymáhaní dluhů a snižování nákladů, uvedla banka.  

Nový osobní účet ČS Junior  
Možnost variabilního sestavení účtu mají od začátku listopadu také děti ve věku od osmi do 15 let. 

Díky novému Osobnímu účtu České spořitelny Junior si mohou nejmladší klienti vybrat ze široké nabíd-
ky produktů a služeb podobně jako majitelé Osobního účtu České spořitelny či jeho studentské varianty 
– z devíti volitelných možností v produktech Standard, Plus a Speciál. S dětským kontem jeho majitelé 
získají automaticky také výhodnější úročení. Díky dětské variantě Osobního účtu ČS si mohou i nej-
mladší klienti sjednat služby, které jim zatím nebyly dostupné. Mohou si zvolit výběry z bankomatů ČS 

Zlato se vyhouplo  
na další rekord  
Cena zlata se 23. listopadu v asijském obchodo-
vání vyhoupla na další rekord nad 1160 USD za 
troyskou unci. Nejvýznamnějšímu drahému kovu 
dopomohlo vzhůru zastavení růstu dolaru, obno-
vení nárůstu cen ropy a pokles amerických akcií. 
Trichet: Bankám hrozí 
návyk na levné půjčky   
Bankovnímu sektoru hrozí, že získá návyk na 
rozsáhlé objemy levných půjček, jimiž je od loň-
ské eskalace finanční krize zásobují centrální 
banky vyspělých zemí. Upozornil na to šéf ECB 
Jean-Claude Trichet. Zdůraznil, že tento přísun 
likvidity bude z trhu stažen, jakmile se ekono-
mická situace vrátí k normálu.  
Zájem investorů o zlato  
Světová poptávka po zlatě se ve 3. čtvrtletí pro-
padla v meziročním srovnání o 34 %. Poptávka 
klesá kvůli výrazně zvýšeným cenám, které že-
nou nahoru spekulace na termínových trzích a 
očekávání nákupů ze strany centrálních bank.   
MMF a EBRD varují  
před odkládáním ztrát 
Zástupci MMF a EBRD upozornili, že mnohé 
mezinárodní banky působící ve střední a východ-
ní Evropě letos odkládají přiznávání ztrát ze špat-
ných úvěrů. To se jim však v dalších letech může 
vymstít, řekl poradce MMF Christoph Rosen-
berg. Největšími bankami v regionu včetně ČR 
jsou italská UniCredit, rakouské Raiffeisen Inter-
national a Erste Group, francouzská Société Gé-
nérale, belgická KBC a maďarská OTP. Řada z 
nich měla v posledním čtvrtletí mnohem lepší 
výsledky, než se čekalo, a jen málo z nich letos 
vykáže ztrátu, třebaže objemy špatných úvěrů v 
regionu v důsledku těžké recese prudce vzrostly. 
OECD zvýšila odhad 
růstu v roce 2010 
Ekonomiky 30 zemí vyspělého světa příští rok 
vzrostou o 1,9 %, růst však po letošním propadu 
o 3,5 % zůstane zřejmě nestabilní, předpověděla 
v pololetním výhledu OECD, která zvýšila svůj 
odhad z června 0,7 %. Pro ČR i pro Slovensko 
čeká OECD napřesrok oživení s růstem o 2 %. 
Pomoc bankám možná  
porušuje pravidla WTO 
Britská vláda by mohla čelit obchodním sankcím, 
pokud Světová obchodní organizace (WTO) při 
svém šetření zjistí, že vládní pomoc pro místní 
banky je ochranářstvím, uvedl to generální ředi-
tel WTO Pascal Lamy. Stejné by to podle něj by-
lo také u dalších evropských zemí a USA, které 
své banky rovněž finančně podpořily. Podle La-
myho bude WTO pravděpodobně zjišťovat, zda 
státy neposkytovaly pomoc svým bankám s pod-
mínkou, že finanční ústavy by měly v budouc-
nosti půjčovat více peněz domácím zákazníkům.  
Spotřebitelská deflace 
eurozóny pokračuje 
Spotřebitelské ceny eurozóny se propadly již pá-
tý měsíc v řadě poté, co v říjnu poklesly meziroč-
ně o 0,1 % a v září o 0,3 %. Při meziměsíčním 
srovnání spotřebitelské ceny v eurozóně však za-
znamenaly v říjnu nárůst o 0,2 % poté, co přede-
šlý měsíc stagnovaly. Meziměsíční růst spotřebi-
telských cen v eurozóně je pozitivní a lze připsat 
na vrub rostoucí ekonomice eurozóny, která si ve 
3. čtvrtletí mezikvartálně připsala 0,4 %.  

ZE ZAHRANIČÍ BANKY 
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3 mld. EUR pro ABN Amro  
Nizozemská vláda poskytne bankovní skupině 
ABN Amro další 3 mld. EUR. Společnost ABN 
Amro byla loni znárodněna za 16,8 mld. EUR. 
EK: Maďarsko nebude 
čerpat zbytek úvěrů  
Maďarsko pokročilo v ozdravování své ekonomi-
ky z finanční krize a zbytek nouzových úvěrů od 
EU a MMF čerpat nebude. Maďarský premiér 
Gordon Bajnai minulý měsíc uvedl, že země se 
již brzy bude moci obejít bez nouzové pomoci.  
Restrukturalizace KBC, 
ING a Lloyds schválena 
Evropská komise schválila restrukturalizační plá-
ny finančních společností KBC, ING a Lloyds, 
které získaly státní pomoc. Plány zahrnují prodej 
některých aktivit. KBC prodá belgické divize Fi-
dea a Centea. Nizozemská ING prodá pojišťova-
cí aktivity a divizi Westland Utrecht Hypotheek-
bank. Britská Lloyds prodá 600 poboček a opustí 
všechny vedlejší aktivity a riziková portfolia, jež 
získala v rámci převzetí domácího rivala HBOS. 
Buffett a Goldman Sachs 
podpoří malé firmy  
Americký miliardář Warren Buffett ve spolupráci 
s americkou investiční bankou Goldman Sachs 
Group podpoří drobné podnikání v USA. Tisí-
cům majitelů malých firem společně poskytnou 
až 0,5 mld. USD, aby jim usnadnili přístup k fi-
nancování. Část peněz je určena i na školné. 
Erste: Termín pro  
nabídku akcií kratší 
Silný zájem investorů o nabídku nových akcií 
Erste Group vedl k tomu, že nabídkové období  
skončilo 16. listopadu předčasně, o den dříve než 
se původně plánovalo. Zhruba 62 % nových akcií 
bylo upsáno v nabídce nynějším akcionářům a 
držitelům upisovacích práv. Zbývajících asi 38 % 
nových akcií bude umístěno do globální nabídky. 
Celkem je v nabídce až 60 milionu nových akcií. 
J.P. Morgan kupuje  
druhou část Cazenove 
J.P. Morgan Chase koupí polovinu britské finanč-
ní společnosti Cazenove, kterou ještě nevlastní. 
Za akcie britského makléře se 190letou historií 
zaplatí 1 mld. GBP. J.P. Morgan koupila polovinu 
Cazenove před pěti lety s cílem vytvořit společný 
podnik pro investiční bankovnictví v Británii.  
Tesco chce být i bankou 
Maloobchodní společnost Tesco se chce stát sil-
ným hráčem na poli bankovních služeb. Její brit-
ský šéf podepsal smlouvu s americkou skupinou 
Fiserv, která dodá potřebnou technologickou 
platformu pro finanční služby. Server Finweb.sk 
informoval, že Tesco si začalo najímat lidi, testo-
vat úspěšnost bankovních poboček ve svých ob-
chodech a navíc podepsalo pojistnou smlouvu s 
firmou Fortis. Obchodní řetězec chce stavět hlav-
ně na nespokojenosti klientů s tradičními banka-
mi a strachem s finanční krize. Nadnárodní řetě-
zec uvádí, že má už 6 milionů klientských účtů. 
Objem úvěrů poskytovaných prostřednictvím 
kreditních karet ročně roste asi o 10 %, objem 
osobních půjček o 19 %, spořících účtů o 28 %. 
Některé země se budou 
muset vzdát eura  
Společnou evropskou měnu čeká dramatická do-
ba. Jeden z deseti nejvlivnějších ekonomů světa, 
člen sboru poradců Baracka Obamy a profesor 
Harvardu Martin Feldstein řekl, že některé země 
mohou být v dohledné době pod tlakem okolnos-

W&C dokončila akvizici části české Credit Suisse 
Česká brokerská společnost Wood & Company (W&C) dokončila akvizici části investiční společnosti 

Credit Suisse, která se zabývá správou aktiv v ČR. Hodnota transakce je 500 mil. CHF (asi 8,5 mld. Kč). 
"Po této akvizici činí objem prostředků obhospodařovaných společností Wood & Co. v rámci jednotli-
vých investičních kategorií přibližně 11 mld. Kč," uvedl mluvčí W&C David Šimoník.V rámci transakce 
se původní jméno Credit Suisse Asset Management investiční společnost, a.s. změnilo na Wood & Com-
pany investiční společnost, a.s. a přejmenování podílových fondů bude následovat. 

KBC uvede na pražskou burzu až 40 % akcií ČSOB 
Belgická bankovní skupina KBC uvede příští rok na pražskou burzu 30 až 40 % akcií české ČSOB. 

Plán je součástí strategického plánu KBC, který schválila Evropská komise. Plán KBC obsahuje kroky 
banky k vrácení státní pomoci, kterou banka získala v hodnotě 7 mld. EUR. Tento proces může být do-
provázen i vydáním nových akcií, což by navýšilo základní kapitál ČSOB. Další informace týkající se 
technických a časových podrobností emise budou zveřejňovány poté, co o nich bude finálně rozhodnuto. 
Prodej 40% podílu by mohl KBC přinést asi 2,0 až 2,5 mld. EUR, což je třetina státní pomoci, míní 
analytik Atlantik FT Milan Lávička. Pražská burza oznámení KBC přivítala. "Pokud bude emise realizo-
vána v odhadovaných parametrech a použijeme-li obdobné poměrové ukazatele jako v případě ostatních 
bankovních titulů obchodovaných v regionu, předpokládám její váhu v indexu PX kolem 15 %," uvedl 
generální ředitel Burzy cenných papírů Praha Petr Koblic. 

Na burzu se chystá brněnská AVG Technologies 
Na burzu se chystá již v příštím roce brněnská AVG Technologies, která proslula svými antivirovými 

programy, potvrdil šéf AVG J. R. Smith. Firma však nemusí prodat akcie investorům v Praze. Uvažuje o 
několika burzách. Mezi ně patří Nasdaq, Londýn, Praha a Varšava. Peníze získané z emise akcií chce 
firma použít na akvizice, které by rozšířily její nabídku produktů a přinesly jí nové technologie. 

zdarma nebo platby v rámci ČS či ČR zdarma. Na výběr jsou také zajímavá pojištění z nabídky Speciál, 
zejména Úrazové pojištění s plněním až 300 Kč denně nebo 300 tis. Kč jednorázově. Zdarma s účtem 
majitel automaticky získá vedení sporožirového účtu, vyhotovení měsíčního papírového výpisu, možnost 
zřízení a vedení vkladového účtu a zřízení trvalých příkazů a souhlasů s inkasem. 

Fondy EU: každý měsíc 10 mld. Kč na 600 projektů 
EU Point index, který sestavuje pravidelně KB EU Point s cílem monitorovat aktivi-
tu na dotačním trhu v ČR, byl v září vysoce nadprůměrný, především díky otevře-
ným výzvám na výzkumná centra a také díky schváleným dotacím na vodohospo-
dářskou infrastrukturu. V září byla aktivita účastníků na dotačním trhu výrazně nad-
průměrná. Největší vliv mělo na hodnotu indexu přijímání žádostí do třech oblastí 
OP Výzkum a Vývoj pro Inovace. Žadatelům bylo v tomto programu k dispozici 
výjimečných 38 mld. Kč, což je zhruba 70 % alokace tohoto operačního programu 
pro období 2007–2014. Řídící orgány rovněž pokračovaly v přidělování dotací. Jen 
v OP Životní prostředí byly v září schváleny dotace v celkové výši 5,5 mld. Kč. Šlo 
o dotace na kanalizace a čističky odpadních vod pro aglomerace nad 2000 ekviva-

lentních obyvatel. Dotace se rozdávaly také v Regionálním operačním programu Severozápad, kde 78 
projektů získalo celkem 1,8 mld. Kč. KB EU Point sleduje aktivitu v dotační oblasti již od května 2008. 
Žadatelům je každý měsíc k dispozici v průměru 47 výzev, ve kterých se lze ucházet asi o 45 mld. Kč. 
Municipality a firmy každý měsíc podávají přibližně 1500 žádostí o podporu ve výši přes 30 mld. Kč. 
Řídící orgány každý měsíc schválí přes 600 projektů, mezi které rozdělí přes 10 mld. Kč. 

ČS: Dvě nové emise HZL o objemu 2 a 5 mld. Kč 
Česká spořitelna vydává dvě nové emise hypotečních zástavních listů v objemu 2 mld Kč a 5 mld Kč. 

Jmenovitá hodnota emise v objemu 2 mld. Kč je 10 000 Kč, úroková sazba činí 0,25 % p.a. se splatností 
18. května 2013. Jmenovitá hodnota emise v objemu 5 mld. Kč je také 10 000 Kč,  úroková sazba činí 
3,55 % p.a. a splatnost byla stanovena na 18. listopadu 2014.  

ČSOB: 60% nárůst zájmu o Půjčku na lepší bydlení  
ČSOB v minulém měsíci zaznamenala o 60 % více poskytnutých Půjček na lepší bydlení než loni. 

Půjčku si klienti sjednávají nejen na rekonstrukce, modernizace nebo na koupi bytu, ale i ve spojitosti s 
ekologickým bydlením. Téměř pětina všech nových účelových půjček na bydlení u ČSOB je na „zelené 
účely“. „O naše půjčky na ekologické bydlení se zvýhodněnou úrokovou sazbou stále roste zájem. Každý 
měsíc přišlo zatím přibližně o 60 % více zájemců než v měsíci předchozím. A v listopadu další růst ještě 
čekáme,“ říká Martin Eyberger, výkonný manažer segmentu bydlení, úvěry a platební komfort ČSOB.  

Nová emise HZL od Raffeisenbank 
Nová emise hypotečních zástavních listů Garantinvest XI v objemu 250 mil. Kč je určena především 

pro drobné investory. Minimální výše investice činí 10 tis. Kč, klient má zaručen roční výnos 3 %, úroky 
jsou vypláceny ročně. HZL jsou splatné za tři roky, za jejich prodej ani odkup se neplatí žádné poplatky. 
„HZL jsou nyní jedním z nejvyhledávanějších investičních produktů. Klientům vyhovuje kombinace zají-
mavé úrokové sazby a nulových poplatků,“ uvedl produktový manažer Raiffeisenbank Marek Badík.  

ČMZRB bude podporovat začínající podnikatele 
Začínající podnikatelé, kteří nemají dost peněz na uskutečnění svého nápadu, budou moci od příštího 

roku žádat o státní záruky na bankovní úvěry. Mladé frontě Dnes to řekl šéf Českomoravské záruční a 
rozvojové banky (ČMZRB) Ladislav Macka. Záruční banka začne "startující" podnikatele podporovat 
od ledna. "Program Start letos nebyl otevřen, ale začne opět fungovat od příštího roku," prohlásil Mac-
ka. Informaci potvrdilo ministerstvo průmyslu a obchodu, které programy vypisuje.  
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tí nuceny opustit eurozónu a vrátit se k lokálním 
měnám. "Může se to přihodit jedné, nebo dokon-
ce více zemím. S eurem se nebudou schopny do-
stat z ekonomické krize," řekl Feldstein pro Lido-
vé noviny. Feldstein přijel do Prahy debatovat s 
guvernérem ČNB Zdeňkem Tůmou o euru na 
konferenci pořádané nadací exministra Vladimíra 
Dlouhého Prague Twenty. Pro některé hospodář-
sky slabší země může být prý euro příliš "tvrdou" 
měnou, kvůli níž nebudou schopny udržet svou 
konkurenceschopnost: "Nechci teď ukazovat kon-
krétně, ale velké problémy může mít Řecko nebo 
Španělsko. Vývozcům z těchto zemí by se s tvr-
dým eurem nemuselo dařit obstát na zahranič-
ních trzích, protože budou příliš drazí."  
Oživení ekonomiky USA 
komplikuje málo peněz 
Oživení americké ekonomiky komplikuje nedo-
statek peněz, řekl ekonom Ken Goldstein z vý-
zkumné skupiny The Conference Board. Peníze 
podle něj nemají ani spotřebitelé, ani firmy, ani 
federální vláda či jednotlivé státy unie. Náprava 
americké ekonomiky proto podle něj bude 
"pomalá, obtížná a dlouhá". Mohla by prý trvat i 
několik příštích let. Goldstein byl také skeptický 
k dohlednému zlepšení na americkém pracovním 
trhu, jenž se potýká s velkou nezaměstnaností.  
Deflace v USA pokračuje  
Spotřebitelské ceny v USA se v říjnu při mezi-
ročním srovnání propadly o 0,2 % poté, co v září 
poklesly o 1,3 %. Při meziměsíčním srovnání do-
šlo ale v říjnu opět ke zvýšení spotřebitelských 
cen v USA o 0,3 % a minulý měsíc rostly spotře-
bitelské ceny v USA meziměsíčně o 0,2 %.  
Švýcarsko předá USA 
jména klientů banky UBS 
Švýcarsko v rámci dohody ze srpna předá USA 
jména bohatých amerických klientů UBS pode-
zřelých z daňových úniků. Švýcarsko tak završí 
řešení vleklého sporu, kterým se prolamuje tra-
diční švýcarské bankovní tajemství výměnou za 
záchranu reputace přední domácí banky. Minis-
terstvo předá jména klientů UBS z let 2001 až 
2008, kteří měli účty s více než 1 mil. CHF. Ře-
šením sporu pro UBS končí léta vyšetřování a 
nejistoty. Banka, která měla v posledních obdo-
bích kvůli finanční krizi těžké ztráty a odcházeli 
jí zejména američtí klienti, si dnes díky vyřešení 
problému dala za cíl dosáhnout ročního hrubého 
zisku 15 mld. USD. 
Investoři z Německa  
chtějí v ČR chce euro 
Devět z deseti německých investorů v ČR si pře-
je zavedení eura. Vyplývá to z průzkumu Česko-
německé obchodní a průmyslové komory mezi 
německými podniky v ČR. Neustálé kolísání 
směnného kurzu během posledních 15 měsíců 
podle průzkumu znemožňuje spolehlivé finanční 
plánování, které je v době hospodářské krize ob-
zvlášť důležité. Názory na vývoj směnného kur-
zu v příštím roce se značně rozcházejí. Čtvrtina 
dotázaných očekává další posilování koruny, dru-
há čtvrtina zase její oslabení. Země jako ČR, je-
jíž ekonomika tolik závisí na exportu a kde navíc 
dvě třetiny exportu směřují do eurozóny, si silné 
kolísání směnného kurzu nemůže dovolit. 

ČP odhalila podvody za 202,9 mil. Kč 
Za prvních devět měsíců letošního roku odhalila Česká pojišťovna (ČP) pojistné podvody za 202,9 

mil. Kč a v této souvislosti prošetřovala téměř 900 podezřelých případů. Mezi tradičně nejproblematič-
tější území patří Praha, Karlovarský a tentokrát i Liberecký kraj. Nejmenší snaha o podvody se naopak 
podle šetření ČP vyskytuje ve Zlínském kraji a na Vysočině. I tentokrát se drtivá většina případů pojist-
ných podvodů týká majetkového pojištění, přičemž převažují události týkající se motorových vozidel.  

Nejvíce klientů získaly PF ČS, Aegon a Progres 
Nejvíce účastníků penzijního připojištění získaly za tři čtvrtletí 2009 
Penzijní fond České spořitelny, Aegon PF a ČSOB Progres. Vyplývá to 
z údajů Asociace penzijních fondů. Koncem září měly všechny penzijní 
fondy dohromady 4,428 milionu klientů, což bylo o 132 tisíc více než 
koncem roku 2008. PF ČS získal letos 66 000 nových účastníků, Aegon 
35 000, ČSOB PF Progres 22 000, Allianz 15 000, ČSOB Stabilita 13 
000, Generali PF 8000, PF České pojišťovny 7000, PF Komerční banky 
3000 nových účastníků. Naopak AXA PF ztratila 28 000 klientů a ING 

PF 8000 klientů. Nejvíce aktivních účastníků penzijního připojištění (1,168 milionu) měl na konci září 
PF České pojišťovny. Za ním následoval PF České spořitelny s 816 000 klienty. Na třetím místě byl PF 
AXA s 532 000 připojištěnými osobami. Nejvíce peněz klientů spravoval PF ČP se 46,9 mld. Kč. Za 
ním byla AXA s 33,3 mld. Kč a PF ČS s 31,4 mld. Kč. Penzijní fondy letos vydělaly 2,15 mld. Kč, což 
je zhruba stejně jako před rokem. PF ČP měl zisk 586 mil. Kč, PF AXA 454 mil. Kč, PF ČS 452 mil. Kč, 
PF KB 386 mil. Kč, ČSOB PF Stabilita 159 mil. Kč, Generali 40 mil. Kč, ČSOB Progres 41 mil. Kč a 
Allianz 186 mil. Kč. Ztrátu 21 mil. Kč měl Aegon a 132 mil. Kč ING.   

Allianz pojišťovna začala vydávat Fondové listy  
Allianz pojišťovna začala pro zájemce o investování vydávat Fondové listy. Investoři zde naleznou 

ucelené informace o výhodách i rizicích nabízených investic. Listy obsahují veškeré informace o charak-
teristice a parametrech fondů, které Allianz pojišťovna nabízí. Investor zde najde popis investiční strate-
gie, popis podkladového aktiva včetně jeho složení a informace o rizikovosti investice. Součástí listu je 
také informace tom, ve kterých pojistných produktech Allianz pojišťovny lze vybraný fond sjednat.   

Speciální sekce Služeb klientům na webu ČP 
Česká pojišťovna na svých stránkách www.ceskapojistovna.cz oficiálně spustila speciální sekci Služeb 

klientům. Tím se stává pojišťovnou s nejširším portfoliem tuzemského online klientského servisu a v 
podstatě nepřetržitou provozní dobou. Balíček dalších služeb zahrnuje mimo jiné hlášení změn nejrůz-
nějších osobních údajů, forem placení, změn údajů o pojištěném vozidle či žádosti o zaslání daňových 
dokladů nebo vrácení přeplatku pojistného. 

AXA na Facebooku 
Finanční skupina AXA spustila svůj český profil na Facebooku. Firma zde bude publikovat aktuální 

informace, videa a fotografie. 

ČP: Přímý prodej roste o desítky procent ročně  
Prodej pojištění vozidel prostřednictvím internetu a telefonu roste České pojišťovně ročně o více než 

polovinu, cestovního pojištění o 40 %, výrazně stoupá i přímý prodej pojištění staveb a domácností, 
uvedl náměstek ředitele pro služby klientům Pavel Řehák. Zatímco v cestovním pojištění je podíl online 
pojištění v řádu desítek procent, v ostatních pojištěních je stále jen v jednotkách procent.  

V Globusu se nejvíc sjednává cestovní pojištění 
Od dubna letošního roku, kdy Cetelem začal nabízet v hypermarketech Globus pojistné produkty Alli-

anz pojišťovny, si Češi nejčastěji sjednali cestovní pojištění, následovalo povinné ručení a havarijní 
pojištění. Nejaktivnější byli zákazníci z Prahy a Chomutova. „Globus jako první hypermarket v ČR 
přišel na trh s kompletní nabídkou finančních produktů. Kromě spotřebitelských úvěrů na splátky, kredit-
ních karet či osobních půjček byla zákazníkům nabídnuta také možnost sjednat si některý z pojistných 
produktů Allianz pojišťovny,“ uvedl Darek Filip, ředitel útvaru rozvoje obchodních aktivit Cetelem. 
„Výhodou pro zákazníky přitom stále zůstává, že je tato služba dostupná v hypermarketech jak ve večer-
ních hodinách, tak i o víkendech,“ doplnil D. Filip. Nejčastějším pojistným produktem, který si Češi 
prozatím sjednali, bylo cestovní pojištění, dále pak povinné ručení a havarijní pojištění. 
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POJIŠŤOVNY A PENZIJNÍ FONDY 

FleetCor oznámil akvizici CarNet  
Fleetcor, celosvětová společnost pro platební karty oznámila probíhající akvizici systému CarNet spo-

lečnosti SGS, přední české společnosti zabývající se řízením vozového parku. Tato akvizice je prvním 
významným krokem společnosti FleetCor v řízení vozového parku a telematických služeb v Evropě. 
Skupinu Fleetcor reprezentuje na českém a slovenském trhu především společnost CCS. 

LEASING A FACTORING 
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